
Retsudvalget

Til: Justitsministeren

Dato: 3. juni 2025

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

REU alm. del

Spørgsmål 1201
Hvis sagerne hos Statsadvokaten er kvalitetssikret af en anklager, hvorfor er det så 
ikke også denne, der er sat på som kontaktperson? Frederik Waage, der er professor i 
forvaltningsret på Syddansk Universitet, mener hverken, at studerende bør stå for dele af 
behandlingen af så alvorlige sager, eller at de bør være kontaktpersoner på sagerne og 
kalder det brud på god forvaltningsskik. Er ministeren enig i den vurdering? Der henvises 
til artiklen ”Syv sager om muligt misbrug og voldtægt er blevet behandler af studerende 
hos Statsadvokaten” dr.dk, den 30. maj 2025.

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Karina Lorentzen Dehnhardt (SF).
Spørgsmålet ønskes besvaret senest den 16. juni 2025.
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Karina.Dehnhardt@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Steffen Larsen
formand
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